

# Anton Safonov

## BACKEND PHP / FULL-STACK DEVELOPER

Tula | remote / on-site / hybrid

Ready to relocate | occasional business trips

+7 999 795-91-20

Fared323red@gmail.com

Telegram: @redlaneOne

GitHub: <https://github.com/TomCrauli12>

Website: <https://tomcrauli12.github.io/Crauli/>

### PROFILE

Backend PHP / Full-Stack Developer with hands-on experience in developing and maintaining web systems, REST APIs and internal business applications. I work with PHP and Laravel, design application architecture and databases, and implement authentication, role-based access, integrations and background processing.

I can handle the full development lifecycle - from architecture and implementation to deployment and ongoing support. I apply OOP, SOLID and MVC principles, write maintainable and secure code, and pay close attention to input validation, access control, error handling, secure database interactions and application reliability.

My system administration and Linux infrastructure background allows me to approach applications beyond the code itself, taking security, performance, reliability, deployment and production operations into account.

Backend: PHP, Laravel, Symfony, REST API, PHPUnit, Composer, MVC, OOP, SOLID, Go, Python, WordPress, Bitrix  
Databases: MySQL, PostgreSQL, MongoDB, ClickHouse, SQL  
Queues / cache / search: Redis, RabbitMQ, Apache Kafka, Elasticsearch  
Infrastructure: Linux, Docker, Docker Compose, Nginx, Git, GitLab CI/CD, Kubernetes, Grafana, Bash  
Frontend: JavaScript, HTML, CSS, AJAX, Bootstrap  
Languages: English, Russian

### PROFESSIONAL EXPERIENCE

#### System Administrator / Backend PHP Developer

3 years

Internal Web Systems and IT Infrastructure | Tula / Remote

##### Backend Development

- Developed PHP backends for internal web applications, admin panels and REST APIs using MVC, OOP and SOLID principles.
- Implemented registration and authentication, role-based access, middleware, CRUD functionality, sessions, validation and exception handling.
- Designed MySQL and PostgreSQL schemas, relationships and indexes; optimized SQL queries and used transactions and prepared statements.
- Used Redis for caching and temporary data, MongoDB for non-relational storage, ClickHouse for analytics and Elasticsearch for search.
- Used RabbitMQ and Apache Kafka for background jobs, event exchange and data processing between application components.
- Built HTML forms and interfaces, used JavaScript and AJAX for backend interaction without page reloads, and wrote PHPUnit tests.

##### Infrastructure and Operations

- Containerized applications with Docker and Docker Compose, created Dockerfiles and deployed services to Kubernetes.
- Configured Linux servers, Nginx, virtual hosts, reverse proxies, users, groups and access permissions.
- Managed Git workflows and GitLab CI/CD pipelines for automated build, testing and deployment.
- Set up server and application monitoring in Grafana, analyzed logs, diagnosed incidents and tracked service availability.
- Performed backups and recovery, maintained existing systems, gathered requirements and documented changes.

#### Full Stack Engineer

Project-based work

Web Development & Software • Freelance | Remote

- Developed websites, admin panels and internal corporate web systems end-to-end: from requirements analysis and architecture design to deployment, support and iterative improvements.
- Designed modular application architecture with clear separation of controllers, services, repositories, middleware and reusable components, keeping business logic maintainable and extensible.
- Built PHP backends and REST APIs; designed relational data models and implemented authentication, role-based access, CRUD modules, validation, integrations and background processing.
- Implemented frontend functionality with HTML, CSS, JavaScript and AJAX, connected interfaces to backend APIs and optimized data loading and user interaction without unnecessary page reloads.
- Integrated application components and external services, handled data exchange between frontend, backend and storage layers, and debugged issues across the full request lifecycle.
- Configured Docker-based development and production environments, Nginx and Linux servers; maintained Git workflows and CI/CD for repeatable builds and deployments.
- Supported released projects after launch: diagnosed application and infrastructure issues, introduced changes based on requirements and kept deployments stable.

Languages: Russian, English.

# Сафонов Антон Сергеевич

**BACKEND PHP / FULL-STACK РАЗРАБОТЧИК**

Тула | удалённо / офис / гибрид  
Готов к переезду | редкие командировки  
+7 999 795-91-20  
Fared323red@gmail.com  
Telegram: @redlaneOne  
GitHub: <https://github.com/TomCrauli12>  
Сайт: <https://tomcrauli12.github.io/Crauli/>

## О СЕБЕ

Backend PHP / Full-Stack разработчик с практическим опытом разработки и сопровождения веб-систем, REST API и внутренних корпоративных сервисов. Работаю с PHP и Laravel, проектирую архитектуру приложений и базы данных, реализую авторизацию, ролевую модель доступа, интеграции и фоновые процессы.

Умею вести проект от проектирования и разработки до развёртывания и дальнейшего сопровождения. Применяю ООП, SOLID и MVC, пишу поддерживаемый и безопасный код, уделяю внимание валидации данных, разграничению прав доступа, обработке ошибок, защите работы с базой данных и устойчивости приложения.

Опыт системного администрирования и работы с Linux-инфраструктурой позволяет смотреть на приложение не только со стороны кода, но и учитывать безопасность, производительность, стабильность, развёртывание и дальнейшую эксплуатацию системы.

Backend: PHP, Laravel, Symfony, REST API, PHPUnit, Composer, MVC, ООП, SOLID, Go, Python, WordPress, Bitrix  
Базы данных: MySQL, PostgreSQL, MongoDB, ClickHouse, SQL  
Очереди / кеш / поиск: Redis, RabbitMQ, Apache Kafka, Elasticsearch  
Инфраструктура: Linux, Docker, Docker Compose, Nginx, Git, GitLab CI/CD, Kubernetes, Grafana, Bash  
Frontend: JavaScript, HTML, CSS, AJAX, Bootstrap  
Языки: английский, русский

## ПРОФЕССИОНАЛЬНЫЙ ОПЫТ

### Системный администратор / Backend PHP-разработчик

3 года

**Внутренние веб-системы и IT-инфраструктура | Тула / удалённо**

#### Backend-разработка

- Разрабатывал серверную часть внутренних веб-приложений, административных панелей и REST API на PHP; применял MVC, ООП и SOLID.
- Реализовывал регистрацию и авторизацию, ролевую модель доступа, middleware, CRUD-функциональность, сессии, валидацию и обработку исключений.
- Проектировал схемы MySQL и PostgreSQL, создавал связи и индексы, оптимизировал SQL-запросы, использовал транзакции и подготовленные выражения.
- Применял Redis для кеширования и временных данных, MongoDB для нереляционных данных, ClickHouse для аналитики и Elasticsearch для поиска.
- Использовал RabbitMQ и Apache Kafka для фоновых задач, обмена событиями и обработки данных между компонентами приложений.
- Разрабатывал HTML-формы и интерфейсы, применял JavaScript и AJAX для взаимодействия с backend без перезагрузки страницы; писал тесты на PHPUnit.

#### Инфраструктура и сопровождение

- Контейнеризировал приложения с помощью Docker и Docker Compose, создавал Dockerfile и разворачивал сервисы в Kubernetes.
- Настраивал Linux-серверы, Nginx, виртуальные хосты, обратный прокси, пользователей, группы и права доступа.
- Организовывал Git-воркфлоу и процессы GitLab CI/CD: автоматическую сборку, тестирование и развёртывание приложений.
- Настраивал мониторинг серверов и приложений в Grafana, анализировал системные журналы, диагностировал сбои и контролировал доступность сервисов.
- Выполнял резервное копирование и восстановление данных, сопровождал существующие системы, собирал требования и документировал изменения.

### Full Stack Engineer

Проектная работа

**Веб-разработка и ПО • Фриланс | Удалённо**

- Разрабатывал сайты, административные панели и внутренние корпоративные веб-системы полного цикла: от анализа требований и проектирования архитектуры до запуска, сопровождения и дальнейшего развития.
- Проектировал модульную архитектуру приложений с разделением на контроллеры, сервисы, репозитории, middleware и переиспользуемые компоненты, отделяя бизнес-логику от инфраструктурного кода.
- Создавал backend на PHP и REST API, проектировал структуру данных, реализовывал авторизацию, ролевую модель доступа, CRUD-модули, валидацию, интеграции и обработку фоновых задач.
- Разрабатывал frontend-функциональность на HTML, CSS, JavaScript и AJAX, связывал интерфейсы с backend API, оптимизировал загрузку данных и взаимодействие без лишних перезагрузок страниц.
- Интегрировал компоненты приложения и внешние сервисы, настраивал обмен данными между frontend, backend и хранилищами, диагностировал ошибки по всей цепочке обработки запросов.
- Настраивал Docker-окружения, Nginx и Linux-серверы, поддерживал Git-воркфлоу и CI/CD для воспроизводимой сборки и стабильного развёртывания приложений.
- Сопровождал проекты после запуска: диагностировал проблемы приложения и инфраструктуры, вносил изменения по требованиям и поддерживал стабильность развёрнутых систем.

Языки: русский, английский.